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Protokół Nr XIV/19   

z XIV sesji Rady Miejskiej w Łobżenicy   

w dniu 20 grudnia 2019 r. 

 

Sesja odbyła się w sali konferencyjnej Urzędu Miejskiego Gminy Łobżenica, przy ul. 

Sikorskiego 7 w Łobżenicy.  

 

Ad. 1  

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Antoni Kapeja    

O godzinie 14:05 otworzył XIV sesję Rady Miejskiej w Łobżenicy kadencji 2018-2023. 

Poinformował, że zgodnie  z art. 20 ust. 1b ustawy z dnia 8 marca 1990 r. o samorządzie 

gminnym (Dz. U. z 2019 r.  poz. 506 z późn. zm.) dzisiejsze obrady są transmitowane  

i utrwalane za pomocą urządzeń rejestrujących obraz i dźwięk.    

Oznajmił, że w związku z powyższym ma miejsce przetwarzanie danych osobowych osób 

uczestniczących w obradach sesji w postaci ich wizerunku, barwy głosu i innych danych 

ujawnionych przez rozmówców. Obowiązek informacyjny wobec tych osób spełniany jest 

poprzez wywieszenie treści klauzuli obowiązku informacyjnego na drzwiach wejściowych do 

sali, w której odbywają się obrady sesji Rady Miejskiej w Łobżenicy. Klauzula znajduje się 

również w Biuletynie Informacji Publicznej Urzędu Miejskiego Gminy Łobżenica.  

Pan Przewodniczący poprosił, aby każda osoba zainteresowana udziałem w obradach sesji 

Rady Miejskiej w Łobżenicy zapoznała się z treścią informacji.  

Następnie powitał radnych i gości. Oznajmił również, że w dzisiejszych obradach uczestniczy 

15 radnych, co wobec ustawowego składu Rady wynoszącego 15 osób stanowi quorum 

pozwalające na podejmowanie prawomocnych uchwał.   

  

Poza Radnymi Rady Miejskiej w Łobżenicy w sesji uczestniczyli: Radna Rady Powiatu  

w Pile Zdzisława Bosak-Kawa, Burmistrz Łobżenicy Piotr Łosoś, Zastępca Burmistrza 

Łobżenicy Józef Lewandowski, Skarbnik Gminy Łobżenica Danuta Dubicka, Dyrektor 

Centrum Administracyjno-Finansowego w Łobżenicy Marek Połczyński, Dyrektor Miejsko 

Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Łobżenicy Anna Gryniewicz, Dyrektor Gminnego 

Centrum Kultury w Łobżenicy Joanna Winiarska, Radca Prawny Katarzyna Paczyńska, 

sołtysi oraz przedstawiciel mediów lokalnych.       



 2 

Zaproszenie na sesję, listy obecności radnych, sołtysów oraz zaproszonych gości stanowią 

załączniki nr 1-4 do protokołu.   

 

Ad. 2  

  

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Antoni Kapeja 

Oznajmił, że radni otrzymali drogą elektroniczną porządek obrad.  

Wnioskował o zmianę treści szóstego punktu w porządku obrad na: podjęcie uchwały  

w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Łobżenica na lata 2019-2035.  

Wobec braku uwag poddał pod głosowanie powyższy wniosek. 

 

Rada Miejska w Łobżenicy w głosowaniu jawnym 15 głosami „za”, głosów 

„wstrzymujących się” oraz głosów „przeciw” nie stwierdzono, dokonała zmiany treści 

szóstego punktu w porządku obrad.  

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Antoni Kapeja 

Zaproponował wprowadzenie do porządku obrad punktu dotyczącego podjęcia uchwały  

w sprawie zmiany uchwały Nr XXXIV/272/17 Rady Miejskiej w Łobżenicy z dnia 28 lipca 

2017 r. w sprawie zarządzenia poboru w drodze inkasa podatku rolnego, leśnego i od 

nieruchomości od osób fizycznych, określenia inkasentów i wysokości wynagrodzenia za 

inkaso na terenie gminy Łobżenica - punkt ósmy. 

Wobec braku uwag poddał pod głosowanie zgłoszoną propozycję. 

 

Rada Miejska w Łobżenicy w głosowaniu jawnym 15 głosami „za”, głosów 

„wstrzymujących się” oraz głosów „przeciw” nie stwierdzono, przyjęła powyższą zmianę 

porządku obrad. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Antoni Kapeja 

Zaproponował wprowadzenie do porządku obrad punktu dotyczącego podjęcia uchwały  

w sprawie przekazania petycji - punkt piętnasty. 

Wobec braku uwag poddał pod głosowanie zgłoszoną propozycję. 
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Rada Miejska w Łobżenicy w głosowaniu jawnym 15 głosami „za”, głosów 

„wstrzymujących się” oraz głosów „przeciw” nie stwierdzono, przyjęła powyższą zmianę 

porządku obrad. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Antoni Kapeja  

Zapytał, czy ktoś z radnych chciałby jeszcze zabrać głos.  

 

Radni nie zgłosili uwag.  

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Antoni Kapeja  

Poddał pod głosowanie przyjęcie porządku obrad wraz z wprowadzonymi zmianami.       

  

Rada Miejska w Łobżenicy w głosowaniu jawnym 15 głosami „za”, głosów 

„wstrzymujących się” oraz głosów „przeciw” nie stwierdzono, przyjęła porządek obrad 

wraz z wprowadzonymi zmianami: 

1. Sprawy organizacyjne. 

• Otwarcie sesji. 

• Quorum. 

2. Porządek obrad. 

3. Przyjęcie protokołu z ostatniej sesji Rady Miejskiej. 

4. Sprawozdanie Burmistrza Łobżenicy z działalności w okresie międzysesyjnym. 

5. Informacja Przewodniczącego Rady Miejskiej w Łobżenicy o działaniach 

podejmowanych w okresie międzysesyjnym. 

6. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Łobżenica na lata 2019-2035.  

7. Podjęcie uchwały w sprawie zmian uchwały budżetowej Gminy Łobżenica na 2019 

rok.  

8. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr XXXIV/272/17 Rady Miejskiej  

w Łobżenicy z dnia 28 lipca 2017 r. w sprawie zarządzenia poboru w drodze inkasa 

podatku rolnego, leśnego i od nieruchomości od osób fizycznych, określenia 

inkasentów i wysokości wynagrodzenia za inkaso na terenie gminy Łobżenica. 

9. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Łobżenica na lata 2020-2034. 

10. Podjęcie uchwały w sprawie uchwały budżetowej Gminy Łobżenica na 2020 rok. 
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11. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Profilaktyki  

i Przeciwdziałania Alkoholizmowi na rok 2020. 

12. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Przeciwdziałania 

Narkomanii na rok 2020. 

13. Podjęcie uchwały w sprawie oświadczenia Rady Miejskiej w Łobżenicy dotyczącego 

budów ferm tuczu przemysłowego zwierząt na terenie Gminy Łobżenica. 

14. Podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia petycji. 

15. Podjęcie uchwały w sprawie przekazania petycji. 

16. Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia planu pracy Rady Miejskiej w Łobżenicy 

na 2020 rok. 

17. Informacja Komisji Rewizyjnej z przeprowadzonej kontroli. 

18. Interpelacje, zapytania radnych. 

19. Wolne głosy i wnioski. 

20. Zakończenie obrad sesji. 

 

Ad. 3  

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Antoni Kapeja    

Zapytał, czy ktoś z radnych chciałby zabrać głos. Wobec braku uwag zarządził głosowanie  

w sprawie przyjęcia protokołu z ostatniej sesji Rady Miejskiej.  

 

Rada Miejska w Łobżenicy w głosowaniu jawnym 15 głosami „za”, głosów 

„wstrzymujących się” oraz głosów „przeciw” nie stwierdzono, przyjęła protokół z XIII 

sesji w dniu 25 listopada 2019 r.   

 

Ad. 4  

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Antoni Kapeja   

Otworzył dyskusję dotyczącą sprawozdania Burmistrza Łobżenicy z działalności w okresie 

międzysesyjnym.     
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Przewodniczący Komisji Budżetu i Rozwoju Gospodarczego Rady Miejskiej  

w Łobżenicy Edward Starszak 

Powiedział, że w sprawozdaniu Pana Burmistrza jedne informacje „dobrze się czyta, jest ta 

treść merytoryczna zawarta, a w innych to po prostu jest tak informacyjnie, że coś było i nie 

wiadomo, co dalej, czego dotyczyło”. Oznajmił, że w sprawozdaniu poruszona została 

kwestia narady z dyrektorami jednostek oświatowych. Stwierdził: „W informacjach, które 

nam przedstawia Pan Burmistrz, brakuje nam właściwie informacji ze szkół”.  

Następnie Przewodniczący Komisji Budżetu i Rozwoju Gospodarczego Edward Starszak 

zwrócił uwagę na brak w sprawozdaniu Pana Burmistrza informacji o zadaniach w zakresie 

gospodarki komunalnej realizowanych przez gminną spółkę. Kontynuował: „Niekiedy tak 

patrzę, że niektóre jednostki to na siłę nam tam wciskają jakieś informacje, które wydaje mi 

się, że są mniej ważne”. Dodał, że warto pisać ważne informacje, a „niekiedy jak nie ma no to 

po co marnować papier, żeby wpisywać takie rzeczy, które może nie mają aż takiego 

znaczenia bardzo istotnego”. 

 

Radny Rady Miejskiej w Łobżenicy Ryszard Biniak 

Oznajmił, że w dziale ochrona środowiska Pan Burmistrz podał, że prowadzona jest 

procedura uzyskania zezwolenia od Starosty Pilskiego na usunięcie 22 sztuk zagrażających 

drzew, przy drodze w Luchowie. Zapytał, o którą drogę chodzi. 

 

Burmistrz Łobżenicy Piotr Łosoś 

Powiedział: „Nie lubię takich właśnie suchych informacji, z których niewiele wynika, ale nie 

było (…) ze strony radnych reakcji, więc to akceptowałem. Oczywiście czytam je  

i podpisywałem”. Kontynuował: „Niektóre są bardzo miałkie, niewiele mówiące o istocie 

sprawy. Od nowego roku, od sesji styczniowej te informacje będą rzeczywiście już bardziej 

wnikliwie przez nas weryfikowane i będą zawierały istotę sprawy”. Poinformował, że 

ustalone zostaną zasady i zakres przygotowywania materiałów, ujednolicone dla wszystkich 

jednostek organizacyjnych. Dodał: „Jak będzie informacja taka pełniejsza, bardziej 

syntetyczna, to myślę, że spełni swoją rolę”. 

 

Zastępca Burmistrza Łobżenicy Józef Lewandowski 

Oznajmił, że w dniu 10 grudnia 2019 r. złożono w generatorze wniosek o dofinansowanie 

projektu pn. „Gmina Łobżenica wspiera aktywność zawodową młodych rodziców!”. 

Powiedział, że wiąże się on z przygotowaniem do utworzenia żłobka. Poinformował, że 
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projekt jest w 100% dofinansowany. Oznajmił również, że wkładem własnym, jeżeli taki 

żłobek powstanie, będą opłaty rodziców za dzieci przebywające w żłobku. 

 

Burmistrz Łobżenicy Piotr Łosoś  

Udzielił odpowiedzi na pytanie radnego Ryszarda Biniaka. Poinformował, że chodzi o drogę 

powiatową w kierunku Domu Pomocy Społecznej w Chlebnie. Dodał, że cały czas toczy się 

procedura wydania zezwolenia na usunięcie drzew.  

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Antoni Kapeja 

Wobec braku innych uwag zamknął dyskusję i przeszedł do realizacji następnego punktu  

w porządku obrad. 

 

Sprawozdanie Burmistrza Łobżenicy z działalności w okresie międzysesyjnym stanowi 

załącznik nr 5 do protokołu. 

  

Ad. 5  

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Antoni Kapeja 

Otworzył dyskusję. 

 

Radni nie wnieśli uwag. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Antoni Kapeja 

Zamknął dyskusję i przeszedł do realizacji następnego punktu. 

 

Informacja Przewodniczącego Rady Miejskiej o działaniach podejmowanych w okresie 

międzysesyjnym stanowi załącznik nr 6 do protokołu. 

 

Ad. 6  

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Antoni Kapeja 

Poprosił Panią Skarbnik o omówienie projektu uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej 

Prognozy Finansowej Gminy Łobżenica na lata 2019-2035.  
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Skarbnik Gminy Łobżenica Danuta Dubicka 

Przedstawiła projekt uchwały, który stanowi załącznik nr 7 do protokołu. 

 

Przewodniczący Komisji Budżetu i Rozwoju Gospodarczego Rady Miejskiej  

w Łobżenicy Edward Starszak 

Oznajmił, że Komisja Budżetu i Rozwoju Gospodarczego dokonała analizy projektu uchwały. 

Powiedział: „Rzeczywiście te zadania majątkowe na tym etapie realizacji wymagały korekt 

finansowych, jeżeli chodzi o zakres finansowy przewidziany w bieżącym roku, stąd też 

potrzeba korekty Wieloletniej Prognozy jest uzasadniona i komisja opiniuje pozytywnie”.  

 

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w Łobżenicy Aleksander Tadych 

Poinformował, że kiedy rozmawialiśmy o świetlicach to Pan Burmistrz „zapewniał, że te 

środki są wystarczające na jedną, na drugą świetlicę”. Powiedział: „Tutaj już widzimy, że są 

znowu nakłady zwiększone. Chciałem zapytać, czym są spowodowane te nakłady ?” 

Zapytał również Panią Skarbnik o przyczynę wydłużenia okresu obowiązywania Wieloletniej 

Prognozy Finansowej. 

 

Skarbnik Gminy Łobżenica Danuta Dubicka 

Oznajmiła, że Wieloletnia Prognoza Finansowa została na poprzedniej sesji wydłużona  

o jeden rok, ponieważ muszą być zachowane odpowiednie wartości wskaźników. Stwierdziła: 

„Uważam, że wykonanie będzie znacznie korzystniejsze dla nas niż zakłada to plan”. 

Poinformowała, że projekt nowej Wieloletniej Prognozy Finansowej będzie dotyczył okresu 

do 2034 r. 

 

Burmistrz Łobżenicy Piotr Łosoś 

Oznajmił, że Pan Radny Aleksander Tadych otrzyma odpowiedź na piśmie. Stwierdził:  

„W skali tych inwestycji to są absolutnie śladowe rzeczy. One mają prawo się zdarzyć”. 

Powiedział: „Oczywiście nie chcemy żadnych dodatkowych prac nigdy, ale wychodzą 

niektóre rzeczy, których nie jesteśmy w stanie przewidzieć. W Luchowie jest dwadzieścia 

parę tysięcy, ale w skali tej świetlicy to oczywiście niewiele”. Dodał, że w przypadku 

świetlicy w Kunowie mowa jest o kwocie 1 900 zł. 
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Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Antoni Kapeja 

Wobec braku innych uwag poddał pod głosowanie podjęcie uchwały w sprawie zmiany 

Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Łobżenica na lata 2019-2035. 

 

Rada Miejska w Łobżenicy w głosowaniu jawnym 14 głosami „za”, 1 głosem 

„wstrzymującym się”, głosów „przeciw” nie stwierdzono, podjęła Uchwałę  

Nr XIV/113/19 w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Łobżenica 

na lata 2019-2035, która stanowi załącznik nr 8 do protokołu. 

 

Ad. 7  

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Antoni Kapeja 

Poprosił Panią Skarbnik o omówienie projektu uchwały w sprawie zmian uchwały 

budżetowej Gminy Łobżenica na 2019 rok.  

 

Skarbnik Gminy Łobżenica Danuta Dubicka 

Przedstawiła projekt uchwały, który stanowi załącznik nr 9 do protokołu. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Antoni Kapeja 

Zapytał, czy ktoś z radnych chciałby zabrać głos. 

 

Przewodniczący Komisji Budżetu i Rozwoju Gospodarczego Rady Miejskiej  

w Łobżenicy Edward Starszak 

Poinformował, że Komisja Budżetu pozytywnie zaopiniowała zmiany. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Antoni Kapeja 

Wobec braku innych uwag zamknął dyskusję. Następnie poddał pod głosowanie podjęcie 

uchwały w sprawie zmian uchwały budżetowej Gminy Łobżenica na 2019 rok.  

 

Rada Miejska w Łobżenicy w głosowaniu jawnym 15 głosami „za”, głosów 

„wstrzymujących się” oraz głosów „przeciw” nie stwierdzono, podjęła Uchwałę  

Nr XIV/114/19 w sprawie zmian uchwały budżetowej Gminy Łobżenica na 2019 rok, 

która stanowi załącznik nr 10 do protokołu. 
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Ad. 8  

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Antoni Kapeja 

Zwrócił uwagę na to, aby sołtysi, którzy pełnią również funkcję radnego, nie brali udziału  

w głosowaniu.  

Następnie otworzył dyskusję. 

 

Wobec braku osób chętnych do zabrania głosu Przewodniczący Rady Miejskiej zamknął 

dyskusję. Następnie poddał pod głosowanie podjęcie uchwały. 

  

Rada Miejska w Łobżenicy w głosowaniu jawnym 11 głosami „za”, głosów 

„wstrzymujących się” oraz głosów „przeciw” nie stwierdzono, podjęła Uchwałę  

Nr XIV/115/19 w sprawie zmiany uchwały Nr XXXIV/272/17 Rady Miejskiej  

w Łobżenicy z dnia 28 lipca 2017 r. w sprawie zarządzenia poboru w drodze inkasa 

podatku rolnego, leśnego i od nieruchomości od osób fizycznych, określenia inkasentów  

i wysokości wynagrodzenia za inkaso na terenie gminy Łobżenica. 

Uchwała stanowi załącznik nr 11 do protokołu. 

Czterech radnych nie brało udziału w głosowaniu. 

 

Radni, którzy głosowali za podjęciem powyższej uchwały: 

- Ryszard Biniak, 

- Agnieszka Bury, 

- Marek Czerczak, 

- Andrzej Dziamara, 

- Regina Kowalewska, 

- Czesław Malak, 

- Wiesława Sikorska, 

- Edward Starszak, 

- Adam Tadych, 

- Aleksander Tadych, 

- Mariusz Wiśniewski. 

 

 

 



 10 

W głosowaniu nie brali udziału radni, którzy pełnią również funkcję sołtysa: 

- Wiesław Bodetko, 

- Antoni Kapeja, 

- Krzysztof Matejek, 

- Edmund Szcześniak. 

 

Ad. 9  

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Antoni Kapeja 

Zapytał, czy ktoś z radnych chciałby zabrać głos w kwestii projektu uchwały w sprawie 

uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Łobżenica na lata 2020-2034. 

 

Przewodniczący Komisji Budżetu i Rozwoju Gospodarczego Rady Miejskiej  

w Łobżenicy Edward Starszak 

Poinformował, że ustawa o finansach publicznych nakłada na Gminę obowiązek prowadzenia 

polityki finansowej w oparciu o wieloletnie plany symulacyjne. Oznajmił, że tym 

dokumentem jest Wieloletnia Prognoza Finansowa. Jej zadaniem jest racjonalne ocenianie 

sytuacji samorządu w przyszłych okresach, jak również zapewnienie ciągłości świadczenia 

obowiązkowych zadań publicznych. Dokument przedłożony Radzie Miejskiej obejmuje lata 

2020-2034. Okres projekcji planistycznej związany jest z koniecznością uregulowania 

zaciągniętych wcześniej zobowiązań. 

Przewodniczący Komisji Budżetu i Rozwoju Gospodarczego powiedział, że od 2022 r. 

zmaleją istotnie dochody ze sprzedaży majątku. Stwierdził: „Świadczy to, że rezerwy 

majątkowe niewykorzystane w bieżącej działalności Gminy zostaną prawie całkowicie 

sprywatyzowane”.  

Oznajmił, że pozostałe źródła dochodów zostały przyjęte „w symulacji stałym wskaźnikiem 

wzrostu do roku 2023 w wysokości 2%”. W dalszej perspektywie dochody ustalono na stałym 

poziomie. Oświadczył: „Pozwala to na ostrożne i bezpieczne planowanie w dalszej 

perspektywie, gdyż założenia makroekonomiczne, analizy różnych trendów czy badania 

statystyczne, prognozy wzrostu gospodarczego to główne czynniki kształtowania poziomu 

dochodów, na które Gmina generalnie nie ma wpływu”. 

Następnie radny Edward Starszak powiedział, że wydatki nie mogą być wyższe niż dochody 

bieżące powiększone o nadwyżkę z lat poprzednich i wolne środki. Poinformował, że 
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planowane wydatki w latach objętych prognozą przewidują dwuprocentowy wzrost do 2023 r. 

i dalej na stałym poziomie. 

Oznajmił, że w 2020 r. planowany jest deficyt budżetu w wysokości 5 875 250 zł. Od 2021 r. 

przewidywana jest nadwyżka w wysokości rozchodów z przeznaczeniem na spłatę kredytów - 

średnio 1,5 mln zł. Największe spłaty (około 2 mln zł) przypadają na lata 2022-2024  

i 2032-2034. Kosztem kredytów są również opłacane corocznie odsetki w wysokości od 700 

do 200 tys. zł. 

W dalszej części wypowiedzi Przewodniczący Komisji Budżetu i Rozwoju Gospodarczego 

powiedział, że Wieloletnia Prognoza Finansowa wskazuje, że wydatki bieżące w latach  

2020-2034 nie powinny wzrosnąć.  

Poinformował, że największe wydatki inwestycyjne przypadają na 2020 rok (9 mln 127  

tys. zł) oraz na 2021 rok (7 mln 262 tys. zł). Stwierdził: „Dalej przez cały okres planistyczny 

można planować ze środków własnych inwestycje w wysokości około 0,4 do 0,8 mln zł.  

Nie są to wystarczające środki do skali potrzeb, jednak wykorzystanie możliwości wsparcia 

funduszami europejskimi i innymi pozabudżetowymi mechanizmami finansowania pozwoli 

na systematyczny postęp w kreowaniu rozwoju infrastruktury technicznej i społecznej”. 

Radny Edward Starszak kontynuował: „Za trzy lata będzie można szukać finansów w nowym 

budżecie Unii Europejskiej. (…) Trzeba przygotować się finansowo poprzez zakończenie 

rozpisanych zadań i niepodejmowanie nowych wyzwań. Wpłynie to na możliwość tworzenia 

rezerw własnych, koniecznych do aplikacji o środki z nowej perspektywy”. 

Poinformował, że w Wieloletniej Prognozie Finansowej zapisane są trzy zadania, które mają 

być realizowane w ramach wydatków bieżących: projekt z zakresu pomocy społecznej oraz 

dwa programy edukacyjne. Oznajmił, że Komisja Budżetu i Rozwoju Gospodarczego 

pozytywnie opiniuje wprowadzenie nowego zadania polegającego na stworzeniu centrum 

przyrodniczo-edukacyjnego dla gminy Łobżenica w miejscowości Chlebno. Powiedział, że 

pozostałe korekty mają charakter porządkujący koszt istniejących przedsięwzięć. 

Następnie Pan Przewodniczący Edward Starszak oświadczył: „Należy stwierdzić, że 

prognoza wskazuje, że jest możliwość finansowania zaprojektowanych zadań wieloletnich”. 

Dodał, że Wieloletnia Prognoza Finansowa jest „stworzona realistycznie” i Komisja Budżetu 

i Rozwoju Gospodarczego wnosi do Rady o jej uchwalenie. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Antoni Kapeja 

Poinformował o autopoprawce Pana Burmistrza do projektu WPF.  
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Skarbnik Gminy Łobżenica Danuta Dubicka 

Oznajmiła, że zmiany zaproponowane w autopoprawce Burmistrza dotyczą uaktualnienia 

wcześniej podjętej zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej. Powiedziała: „Jeżeli w tym 

roku zwiększamy łączne nakłady inwestycyjne na przedsięwzięcia, które w Wieloletniej 

Prognozie Finansowej w załączniku drugim występują, to również w tej prognozie musimy te 

zmiany nanieść i też tutaj zrobiliśmy to w przypadku trzech przedsięwzięć: świetlica 

Luchowo, świetlica Kunowo i stadion”.  

Pani Skarbnik poinformowała, że doprowadzono do zgodności wartości wynikające ze zmian 

w projekcie uchwały budżetowej. Kontynuowała, że na Komisji Budżetu zostały 

wypracowane wnioski, które skutkowały rezygnacją z niektórych zadań inwestycyjnych oraz 

zmniejszeniem wydatków bieżących na niektóre zadania. W związku z tym deficyt budżetu 

na 2020 rok obniżył się o 375 tys. zł w porównaniu do projektu przedłożonego radnym  

i Regionalnej Izbie Obrachunkowej. Oznajmiła, że zaszła również konieczność 

zaktualizowania rozchodów budżetu i ustalenia nowego poziomu długu na koniec 

poszczególnych lat. Dodała, że planowany deficyt budżetu na 2020 rok to kwota 5 500 250 zł. 

 

Kopia autopoprawki Burmistrza Łobżenicy do projektu uchwały w sprawie Wieloletniej 

Prognozy Finansowej Gminy Łobżenica na lata 2019-2034 stanowi załącznik nr 12 do 

protokołu. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Antoni Kapeja 

Oznajmił, że Skład Orzekający Regionalnej Izby Obrachunkowej w Poznaniu 

(przewodnicząca: Marzena Węckowicz, członkowie: Aniela Michalec, Krystyna Stróżyk) 

wydał opinię pozytywną. 

Powiedział, że projekt uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta i Gminy 

Łobżenica na lata 2020-2034 został przedłożony tutejszej Izbie w dniu 15 listopada 2019 r. 

Wydając opinię Skład Orzekający zapoznał się z następującymi dokumentami będącymi  

w posiadaniu Izby: projektem uchwały budżetowej na 2020 rok, uchwałą budżetową po 

zmianach na 2019 rok, uchwałami mogącymi mieć wpływ na zadłużenie jednostki oraz 

sprawozdaniami sporządzonymi na dzień 31 grudnia 2018 r. i 30 września 2019 r. 

Pan Przewodniczący Antoni Kapeja poinformował, że radni otrzymali powyższą opinię drogą 

elektroniczną (kopia tego dokumentu stanowi załącznik nr 13 do protokołu) 
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Wobec braku innych uwag Przewodniczący Rady Miejskiej poddał pod głosowanie przyjęcie 

autopoprawki do projektu uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej 

Gminy Łobżenica na lata 2020-2034. 

 

Rada Miejska w Łobżenicy w głosowaniu jawnym 14 głosami „za”, 1 głosem 

„wstrzymującym się”, głosów „przeciw” nie stwierdzono, przyjęła autopoprawkę. 

  

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Antoni Kapeja 

Poddał pod głosowanie podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Gminy Łobżenica na lata 2020-2034 wraz z autopoprawką.  

 

Rada Miejska w Łobżenicy w głosowaniu jawnym 15 głosami „za”, głosów 

„wstrzymujących się” oraz głosów „przeciw” nie stwierdzono, podjęła Uchwałę  

Nr XIV/116/19 w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Łobżenica na lata 2020-2034 - wraz z autopoprawką.  

Uchwała stanowi załącznik nr 14 do protokołu.  

 

Ad. 10  

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Antoni Kapeja 

Poinformował o autopoprawce Pana Burmistrza do projektu uchwały budżetowej na 2020 

rok. Oznajmił, że Skład Orzekający Regionalnej Izby Obrachunkowej w Poznaniu 

(przewodnicząca: Marzena Węckowicz, członkowie: Aniela Michalec, Krystyna Stróżyk) 

wydał następujące opinie: 

- o możliwości sfinansowania deficytu ustalonego w projekcie uchwały budżetowej na 2020 

rok Miasta i Gminy Łobżenica, 

- o projekcie uchwały budżetowej na 2020 rok. 

Dodał, że obydwie opinie są pozytywne. 

Kopie powyższych dokumentów stanowią załączniki nr 15 i 16 do protokołu. 

 

Następnie Pan Przewodniczący Antoni Kapeja zapytał, czy ktoś z radnych chciałby zabrać 

głos w tym punkcie obrad. 
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Przewodniczący Komisji Budżetu i Rozwoju Gospodarczego Rady Miejskiej  

w Łobżenicy Edward Starszak 

Oznajmił, że budżet Gminy jest rocznym planem finansowym dochodów i wydatków oraz 

przychodów i rozchodów ściśle powiązanym z Wieloletnią Prognozą Finansową. 

Poinformował, że dochody budżetu Gminy w 2020 r. mają wynieść 43 523 029,55 zł. 

Dochody bieżące oszacowano na 40 459 954,00 zł, a dochody majątkowe na 3 063 075,55 zł. 

Podstawowe źródła dochodów bieżących to subwencje 17 mln 155 tys. zł, dochody własne  

9 mln 994 tys. zł i dotacje celowe 13 mln 310 tys. zł.  

Radny Edward Starszak powiedział, że Komisja Budżetu i Rozwoju Gospodarczego dokonała 

analizy dochodów z poszczególnych źródeł. Oznajmił, że dochody zostały zaprojektowane  

w oparciu o informacje Ministra Finansów, Wojewody i uchwały podatkowe Rady Miejskiej. 

Stwierdził, że niezbyt wysokie dochody podatkowe na jednego mieszkańca uzależniają 

Gminę od dotacji i subwencji. Kontynuował: „Z jednej strony jest to sytuacja korzystna, gdyż 

zapewnia względną stabilność i stałość poziomu dochodów, jednak z drugiej strony ogranicza 

działania poza sektorem obligatoryjnym, gdzie dochody własne decydują o kreacji rozwoju  

i o wysokim standardzie usług”. Dodał: „Zdaniem komisji zasada ostrożnego planowania 

dochodów własnych pozwala na przeświadczenie o realności projekcji planistycznej planu 

dochodów na rok 2020”.  

W dalszej części wypowiedzi radny Edward Starszak oznajmił, że plan wydatków budżetu to 

nieprzekraczalne koszty realizacji ustalonych zadań. Projekt budżetu na 2020 rok przewiduje 

wydatki w wysokości 49 398 279,55 zł. Planowana wielkość wydatków bieżących to 40 mln 

270 tys. zł, a wydatków majątkowych 9 127 935 zł.  

Przewodniczący Komisji Budżetu i Rozwoju Gospodarczego poinformował, że „projekt 

wydatków został skonstruowany o wytyczne planistyczne wydane przez Burmistrza, dane 

historyczne oraz koszty zadań realizowanych”. 

Stwierdził, że wydatki bieżące tzw. sztywne oszacowano „przyjętymi do planowania 

wskaźnikami wzrostu kosztów usług zakupowych, energii, wskaźnikiem wzrostu cen 

towarów przyjętym do budżetu państwa”. Poinformował o wzroście kosztów osobowych 

zatrudnionych pracowników w wysokości około 6%. Oznajmił, że pozostałe wydatki bieżące 

stanowią koszty związane z utrzymaniem infrastruktury Gminy - koszty remontów, napraw  

i usług. W porównaniu do poprzednich budżetów „występuje pewna zmienność zależna od 

hierarchii potrzeb i możliwości Gminy”. Zazwyczaj po pokryciu kosztów zadań 

obowiązkowych pozostałe środki są dzielone, a wybór przedsięwzięć jest zawsze trudny. 
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Radny Edward Starszak poinformował, że w planie wydatków kwotę 477 282 zł zapisano na 

fundusz sołecki. Stwierdził, że od wielu lat pozwala on na aktywne działanie społeczności 

wiejskiej w rozwiązywaniu potrzeb lokalnych i stanowi przykład doskonale funkcjonującego 

budżetu partycypacyjnego. Podkreślił, że duża część środków w ramach funduszu sołeckiego 

jest skierowana na remonty dróg wiejskich, utrzymanie terenów rekreacyjnych, sportowych  

i utrzymanie zieleni. 

Oznajmił, że wielkość dotacji udzielanych z budżetu Gminy ma wynieść 1 101 588 zł: dla 

jednostek sektora finansów publicznych 735 588 zł, a dla jednostek sektora pozarządowego  

366 000 zł.   

Następnie Przewodniczący Komisji Budżetu i Rozwoju Gospodarczego powiedział, że  

w projekcie budżetu Gminy kwota 9 127 935 zł została zapisana na inwestycje - łączna liczba 

zadań to 25. Poinformował, że największe środki w planie na 2020 rok przeznacza się na 

przebudowę oczyszczalni ścieków w Liszkowie - środki własne to 3 mln 102 tys. zł „plus 

fundusze unijne oraz udziały partnera spółki komunalnej”. 

Oznajmił, że na drogę w Kościerzynie Małym zaplanowano kwotę 2 mln 285 tys. zł.  

W projekcie budżetu znalazły się środki na przebudowę świetlic wiejskich w Luchowie  

i Kunowie w ramach działań finansowych z Programu Rozwoju Obszarów Wiejskich  

w wysokości 632 tys. zł, oraz na cztery projekty termomodernizacyjne (szkoła  

w Dźwiersznie, przedszkole w Łobżenicy, centrum profilaktyki, Urząd Miejski) - są to 

również projekty realizowane w oparciu o środki zewnętrzne. 

Radny Edward Starszak poinformował, że do budżetu wpisano modernizację centrum 

ekologiczno-przyrodniczego. Dalsza realizacja tego zadania zależna jest od pozytywnego 

rozpatrzenia wnioski o fundusze unijne. 

W dalszej części wypowiedzi Przewodniczący Komisji Budżetu i Rozwoju Gospodarczego 

poinformował, że w projekcie budżetu zaplanowano środki na rozchody związane ze spłatą 

zaciągniętych wcześniej kredytów w wysokości 1 345 388 zł. Gmina pokryje odsetki  

w kwocie około 700 tys. zł. Oznajmił, że zgodnie z przewidywaniami dług na koniec 2020 r. 

zwiększy się do 25 mln 916 tys. zł, co stanowi 59,55% planowanych dochodów. 

Powiedział, że w projekcie budżetu zaplanowano deficyt w wysokości 5 875 250 zł. 

Przewidywana wielkość przychodów z emisji obligacji to 7 220 638 zł, na spłatę rat kredytów 

i sfinansowanie deficytu. 

Radny Edward Starszak poinformował, że w projekcie uchwały budżetowej została 

zaplanowana rezerwa na nieprzewidziane potrzeby w wysokości 80 tys. zł oraz rezerwa 

celowa w kwocie 943 tys. zł z przeznaczeniem na zarządzanie kryzysowe 115 tys. zł, prace 
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społecznie użyteczne 25 tys. zł, inwestycje drogowe 450 tys. zł, inicjatywy lokalne  

50 tys. zł, budowę chodników przy drogach powiatowych 100 tys. zł, odprawy emerytalne 

143 tys. zł oraz na programy zewnętrzne 40 tys. zł. 

Oznajmił, że Rada Miejska zamierza upoważnić Pana Burmistrza do zaciągania zobowiązań  

w wysokości 2 mln zł oraz do dokonywania zmian w planie dotyczących przeniesień środków 

w ramach budżetu na wynagrodzenia pracownicze. 

Następnie radny Edward Starszak powiedział, że Komisja Budżetu i Rozwoju 

Gospodarczego, po zapoznaniu się z opiniami, wnioskami i uwagami wypracowanymi na 

posiedzeniach komisji merytorycznych Rady, kierując się troską o to, aby uwzględnić 

propozycje Rady i racjonalnymi oczekiwaniami mieszkańców Gminy, postanowiła 

zaopiniować następujące propozycje: 

a) Zmniejszyć wydatki na utrzymanie terenów zieleni o 50 tys. zł. 

b) Zmniejszyć wydatki na promocję Gminy o 30 tys. zł. 

c) Zmniejszyć o 20 tys. zł środki z rezerwy na inicjatywy społeczne. 

d) Nie tworzyć rezerwy na zadania realizowane wspólnie z innymi jednostkami 

samorządowymi. 

e) Nie przystępować do piątego etapu inwestycyjnego na terenach przy rzece. 

f) Nie proponować zadania przygotowania dokumentacji na nową drogę w Fanianowie. 

g) Zrezygnować z zakupu samochodu dla potrzeb OSP. 

h) Nie rozpoczynać etapu wykonawczego wymiany oświetlenia w parku miejskim. 

i) Wprowadzić do planu budżetu środki w wysokości 50 tys. zł na konieczne działania przy 

świetlicy w Kruszkach. 

j) Zwiększyć dotację na wymianę kotłów o niskoemisyjnym spalaniu o 40 tys. zł. 

k) Środki w wysokości 375 tys. zł skierować na zmniejszenie deficytu budżetowego. 

Pan Przewodniczący Edward Starszak dodał, że pozostałe wnioski wypracowane podczas 

komisji mają charakter wskazówek dotyczących realizacji wydatków budżetowych. 

Następnie powiedział, że „z przeprowadzonej debaty na komisjach wynika jeden wniosek 

generalny, że potencjał Gminy jest w miarę stały i trudno go zdecydowanie zwiększyć, 

natomiast potrzeby Gminy i jej mieszkańców są daleko większe niż te możliwości”.  

Radny Edward Starszak stwierdził, że jednym z najważniejszych wyzwań, które stoi przed 

organami Gminy, jest realizacja opracowanych programów i planów rozwojowych,  

a mianowicie termomodernizacja obiektów publicznych, modernizacja dróg, budowa sal 

gimnastycznych przy szkołach podstawowych, poprawa warunków mieszkaniowych, 
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uzbrojenie nowych terenów, wsparcie osób niesamodzielnych oraz poprawa warunków 

ochrony środowiska.  

Oznajmił, że przyjęte wnioski są wyrazem kompromisu pomiędzy potrzebami  

a możliwościami ich sfinansowania. 

Pan Przewodniczący Edward Starszak oświadczył: „Przedstawiony projekt budżetu zapewnia 

realizację podstawowych zadań budżetowych, a także pozwoli na prowadzenie zadań 

inwestycyjnych, z wykorzystaniem środków Unii Europejskiej”. Dodał, że Komisja Budżetu  

i Rozwoju Gospodarczego wnosi o podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia budżetu na rok 

2020. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Antoni Kapeja 

Poprosił o zabranie głosu Panią Skarbnik. 

 

Skarbnik Gminy Łobżenica Danuta Dubicka 

Oznajmiła, że Pan Burmistrz uwzględnił wnioski Komisji Budżetu i Rozwoju Gospodarczego 

Rady Miejskiej w Łobżenicy wynikające z procedowania projektu uchwały budżetowej, jak 

również treść uchwały Regionalnej Izby Obrachunkowej, i wnosi o uwzględnienie 

autopoprawki do projektu uchwały budżetowej na 2020 rok.  

Pani Skarbnik powiedziała, że plan dochodów nie zmienia się. Następuje przesunięcie 

dochodów w kwocie 5 tys. zł z działu 020 do działu 010. Kontynuowała: „Jest to treść 

zawarta w opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej. (…) Do tej pory tak na stronie 

Regionalnej Izby Obrachunkowej wskazywana była klasyfikacja tego typu dochodów. Chodzi 

o dochody z tytułu dzierżawy obwodów łowieckich. Teraz Regionalna Izba Obrachunkowa 

zmieniła stanowisko. Uważa, że powinno być to ewidencjonowane w dziale 010 Rolnictwo  

i łowiectwo”. 

Następnie Pani Skarbnik oznajmiła, że łączna kwota obniżenia wydatków bieżących to  

100 tys. zł: 

- 50 tys. zł zmniejszenie wydatków na utrzymanie zieleni, 

- 30 tys. zł zmniejszenie środków na promocję, 

- 20 tys. zł zmniejszenie rezerwy na inicjatywy lokalne. 

Skarbnik Gminy Danuta Dubicka poruszyła kwestię zmian w wydatkach majątkowych. 

Poinformowała o rezygnacji z czterech zadań: dokumentacja na drogę w Fanianowie, 

modernizacja oświetlenia w parku, realizacja kolejnego etapu na nabrzeżu Łobżonki, 

zabezpieczenie środków na zakup nowego samochodu dla straży pożarnej. Powiedziała, że 
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rezerwa na zadania inwestycyjne realizowane wspólnie z Powiatem zostaje zmniejszona  

o 100 tys. zł. Oznajmiła, że nowym zadaniem jest przebudowa dachu świetlicy w Kruszkach. 

Dodała, że zwiększa się o 40 tys. zł wielkość dotacji na dofinansowanie wymiany pieców na 

niskoemisyjne źródła ciepła. 

W dalszej części wypowiedzi Pani Skarbnik poinformowała, że w związku ze zmianami 

powstają oszczędności w wysokości 375 tys. zł i o tą kwotę zostanie zmniejszony deficyt 

budżetu, który ostatecznie wyniesie 5 500 250 zł. Powiedziała również, że planowane do 

zaciągnięcia przychody z tytułu kredytów, pożyczek bądź emisji obligacji samorządowych 

będą niższe o 375 tys. zł. 

 

Kopia autopoprawki Burmistrza Łobżenicy do projektu uchwały budżetowej Gminy 

Łobżenica na 2020 rok stanowi załącznik nr 17 do protokołu. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Antoni Kapeja 

Zapytał, czy ktoś z radnych chciałby jeszcze zabrać głos. 

 

Radny Rady Miejskiej w Łobżenicy Ryszard Biniak 

Powiedział, że wnosi o ujęcie w planie budżetu na 2020 rok zakończenia ścieżki spacerowo-

rowerowej na Osiedle Leśne. Poinformował, że ścieżka została zatwierdzona do realizacji 

przez Radę Miejską. Do wykonania pozostał odcinek około 120-130 m. Przypomniał, że  

w dniu 4 lipca 2019 r. złożył do Pana Burmistrza wniosek do budżetu. Oznajmił: „Nie 

otrzymałem odpowiedzi, jak również nie został ten wniosek ujęty”. 

Radny Ryszard Biniak dodał, że ostatni odcinek ścieżki, na skutek prac elektrycznych  

i drogowych, znajduje się w złym stanie. 

 

Radna Rady Miejskiej w Łobżenicy Regina Kowalewska 

Wnioskowała o zabezpieczenie na 2020 rok środków na wykonanie dokumentacji na chodnik 

w Ratajach („strona od Pana …     …*”) i przesunięcie na ten cel pieniędzy zaplanowanych 

na izbę wytrzeźwień, która nie będzie funkcjonowała w przyszłym roku. Powiedziała: „A co 

za tym idzie. Jeżeli by była wykonana dokumentacja to z zabezpieczonych pieniążków na 

inwestycje drogowe, żeby wykonać ten chodnik”. Zwróciła uwagę na to, że drogą w Ratajach 

poruszają się pojazdy ciężarowe. Budowa chodnika przyczyniłaby się do poprawy 

bezpieczeństwa pieszych.  
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Radna Regina Kowalewska dostrzegła również potrzebę wykonania zadaszenia przystanku 

dla dzieci w Szczerbinie. 

 

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w Łobżenicy Aleksander Tadych 

Powiedział, że należy przeznaczać większe środki na remonty bieżące i budowę dróg 

gminnych. Zwrócił uwagę na to, że rolnicy płacą podatki i jest to kwota w granicach  

1,2 mln zł. 

Nawiązał do wypowiedzi radnego Ryszarda Biniaka. Stwierdził: „Ten chodnik nigdy nie był 

ujęty w planie budżetu na rok następny. Faktycznie on był w trakcie roku bieżącego ujęty i ta 

sprawa, że tak powiem, weszła bokiem na inwestycje i też nadszarpnęła nasz budżet gminy”. 

Oznajmił, że „mamy ścieżkę na ul. Złotowskiej, mamy chodnik”. Dodał: „Można ten chodnik. 

Przecież rok czy dwa to poczeka. Nic się nie stanie. Mamy teraz termomodernizację, bardzo 

ważna sprawa dla gminy”. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Antoni Kapeja 

Stwierdził, że zaczęte inwestycje powinno się kończyć. Oznajmił, że nie chcemy zapominać  

o parku, oświetleniu i innych sprawach, tylko „odkładamy troszeczkę w czasie”. Powiedział: 

„Uważamy, że bardziej priorytetowe sprawy są. Dlatego ograniczamy. To co Pan Starszak 

mówił. Nie przesuwamy z miejsca na miejsce, tylko ograniczamy deficyt”. 

Przewodniczący Rady Miejskiej dodał: Pan Radny Biniak był na Komisji Komunalnej i „tego 

głosu nie poruszył, jakoś nie pamiętam, żeby się domagał. (…) Nie było głosowania tego 

wniosku, żeby wprowadzić do budżetu”. 

 

Radny Rady Miejskiej w Łobżenicy Ryszard Biniak 

Poinformował: „Bo nie był poddany”. Oznajmił, że „było mówione o tym”. Powiedział: 

„Odnośnie wypowiedzi Pana Radnego Tadycha. Nie zgodzę się z tym, ponieważ to nie jest 

ścieżka Biniaka. Po tej ścieżce chodzą różni ludzie. Pan Biniak nie był nigdy przeciwny 

drodze do Kościerzyna Małego, którą najbardziej użytkuje Pan Radny Tadych (…) swoim 

ciężkim sprzętem”.  

 

Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Marek Czerczak 

Oznajmił: „Pieniądze zaoszczędzone nikomu nie są gdzieś przydzielone konkretnie, są 

przeznaczone na oszczędność. W tym to celu było zrobione, żeby później nikt nie miał 

pretensji”. Kontynuował: „W Łobżenicy latarnie są pozabierane. Nie ma mostku. No są 
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rzeczy konkretne, które też powinny być dokończone. Ale ze względów finansowych, że jest 

sytuacja jaka jest, mamy duże inwestycje, no my musimy zacząć oszczędzać trochę. Dlatego 

to jest powycinane”.  

 

Burmistrz Łobżenicy Piotr Łosoś 

Powiedział: „Jeżeli chodzi o te rzeczy, o których mówiła Pani Radna” Kowalewska,  

„o których mówił Pan Ryszard Biniak. Mamy w budżecie zapisane pieniądze na drogi  

i będziemy o tym dyskutowali”.  

Stwierdził, że priorytetem jest termomodernizacja, gdzie otrzymaliśmy ogromne 

dofinansowanie. Poinformował, że należy zweryfikować kosztorysy związane z tą inwestycją.  

Kontynuował: „Uzbrójmy się wszyscy w cierpliwość. Wrócimy oczywiście przecież do tych 

tematów i na pewno je dokończymy, i drogę w Kościerzynie i drogę na Osiedle Leśne (…) 

 i chodnik na tzw. Budy”. 

Następnie Pan Burmistrz oznajmił: „To nie są żadne oszczędności, to co mówi Pan Radny 

Czerczak, to są środki, które po prostu mamy, rezygnując z czegoś”. Stwierdził, że fundusz 

sołecki to pieniądze Gminy. Wyraził zadowolenie z powodu tego, że sołectwa w tak dużym 

stopniu przeznaczają środki na drogi. Zwrócił uwagę na to, że drogi gruntowe są w coraz 

lepszym stanie. 

Powiedział: „Dzisiaj robimy (…) odpowiedzialny, bezpieczny kształt uchwały budżetowej  

i skupiamy się na tym, co jest dzisiaj najistotniejsze. Nie chcemy tego budżetu przegrzać”. 

Dodał: „Jest również moją ambicją, żeby te wszystkie rzeczy dokończyć”. 

 

Przewodniczący Komisji Budżetu i Rozwoju Gospodarczego Rady Miejskiej  

w Łobżenicy Edward Starszak 

Oznajmił: „Na Komisji Budżetu, opiniując ten budżet roczny, patrzyliśmy (…) na sytuację 

ekonomiczną, która może nas czekać w związku z tymi ważnymi wydarzeniami w zakresie 

realizacji zaplanowanych już w Wieloletniej Prognozie zadań inwestycyjnych i to właściwie 

było takim argumentem, żeby jednak spróbować zastopować pewne nowe zadania, które tutaj 

się pojawiały bądź niektóre troszkę odłożyć w czasie, żeby te dwa, trzy lata dać sobie takiej 

przerwy i pokończyć te ważne, mocno obciążające zadania inwestycyjne”. 

Pan Przewodniczący Edward Starszak stwierdził, że roczne plany finansowe wynikają  

z Wieloletniej Prognozy. Powiedział, że chodnik w Ratajach jest ważną inwestycją. 

Poinformował, że jest to zadanie, które wymaga wprowadzenia do Wieloletniej Prognozy 

Finansowej i „wtedy będą nakłady na to zadanie”.  
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Kontynuował: „Jest Plac Wolności, który jest wpisany, a też nie jest zabezpieczony”. 

Następnie Przewodniczący Komisji Budżetu i Rozwoju Gospodarczego powiedział: „Ścieżka. 

Uważam, że szukanie jakiś rozsądnych rozwiązań oczywiście jest tutaj możliwe i być może  

w trakcie roku pojawią się jakieś możliwości. Będziemy nad tym dyskutować. Ja tez jestem 

za tym, żeby to zrobić, bo pewna część już jest zrobiona. (…) Przekonują mnie te aspekty, że 

tam dzieci i młodzież szkolna idzie na zajęcia”. 

Pan Przewodniczący Edward Starszak poruszył również kwestię nowej perspektywy środków 

unijnych. Dodał, że po zmianach w budżecie na 2020 rok znajdzie się ponad 20 zadań 

inwestycyjnych, a więc „jest co robić”. 

 

Skarbnik Gminy Łobżenica Danuta Dubicka 

Poinformowała: „Mówimy. Mamy oszczędności 375 tysięcy. To nie są żadne oszczędności. 

To jest po prostu niższy dług, który zamierzamy zaciągnąć”. 

Powiedziała, że powodu tego, że łączne nakłady finansowe na cztery przedsięwzięcia 

termomodernizacyjne zostały ustalone na podstawie kosztorysów, które należy zaktualizować 

i przeprowadzić przetarg nieograniczony na wykonanie tych zadań, „z pewnością będą to 

kwoty, które trzeba będzie zwiększyć”. Dodała: „Także nie jest to oszczędność żadna ani 

środki do podziału na inne zadania”, tylko obniżenie planowanego deficytu budżetowego  

o 375 tys. zł. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Antoni Kapeja 

Wobec braku innych uwag zamknął dyskusję. Poinformował, że najpierw będziemy głosowali 

nad autopoprawką do projektu budżetu na 2020 rok, a następnie nad projektem uchwały wraz 

z autopoprawką. 

 

Radny Rady Miejskiej w Łobżenicy Ryszard Biniak 

Zapytał: „A wnioski ?” 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Antoni Kapeja 

Oznajmił, że Pani Regina Kowalewska „omówiła sytuację, omówiła zagrożenia, Pan 

Burmistrz jej odpowiedział”. W dyskusji zabrał głos Pan Radny Tadych.  

Poruszył kwestię wniosku radnego Ryszarda Biniaka. Powiedział: „To nam by bardzo mocno 

skomplikowało przyjęcie tego budżetu. Nanosić by trzeba było sporo spraw”. Kontynuował: 
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„Mamy pieniążki na drogi, na nasze drogi, utrzymanie gminne i będziemy decydować  

w późniejszym czasie”. Poprosił radnego Ryszarda Biniaka o zrezygnowanie z wniosku. 

 

Radny Rady Miejskiej w Łobżenicy Ryszard Biniak 

Oświadczył: „Wiem, że to komplikuje całe założenia budżetu i jak najbardziej zdaję sobie  

z tego sprawę, ale jeżeli Pan Burmistrz da tutaj słowo, to wtedy ja rezygnuję z tego wniosku, 

a tak to ja wniosek podtrzymuję”. 

 

Radca Prawny Katarzyna Paczyńska 

Zwróciła uwagę na to, że wniosek radnego Ryszarda Biniaka jest obarczony błędem 

prawnym. Poinformowała: „Inicjatywa Rady co do budżetu wynika z 240 ust. 2 ustawy  

o finansach publicznych i tutaj Rada ma ograniczone jednak kompetencje, nie może 

dokonywać zmian w odniesieniu do projektu, które spowodowałyby zwiększenie wydatków, 

zmniejszenie dochodów z jednoczesnym zwiększeniem deficytu”.  

Pani Katarzyna Paczyńska oznajmiła, że wniosek radnego Ryszarda Biniaka dotyczył tego, 

aby w planie na 2020 rok znalazło się zakończenie ścieżki spacerowej na Osiedle Leśne. 

Powiedziała, że Pan Radny Biniak nie wskazał źródeł finansowania, a to jest niezbędne, 

dlatego taki wniosek jest obarczony błędem prawnym. 

 

Radny Rady Miejskiej w Łobżenicy Ryszard Biniak 

Poinformował, że składał wniosek o dokończenie ścieżki w dniu 4 lipca 2019 r. i taki wniosek 

do budżetu wpłynął. Oznajmił, że może wskazać źródło finansowania. Stwierdził: „Została 

wprowadzona stanica w tym roku. Stanica, która zaspokaja potrzeby grupy myśliwych, którzy 

nie potrafili zorganizować sobie pracy, (..) wykończyć obiektu, a teraz Gmina ma ponosić 

koszty na jej utrzymanie. Z tych środków proponuję zdjąć i znajdą się środki na pokrycie”. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Antoni Kapeja 

Powiedział: „Myślę, nadal Panie Radny (...) jest ten wniosek niekompletny”. Kontynuował: 

„Ilu tu sołtysów, ilu ludzi w środowisku naszym byłoby niezadowolonych, zgłaszało  

w czerwcu czy we wrześniu wnioski. To nie o to chodzi. Pan Burmistrz przygotował nam 

budżet. Nad tym pracowaliśmy”. 
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Radca Prawny Katarzyna Paczyńska 

Oznajmiła, że obowiązuje również uchwała o ustaleniu trybu uchwalania budżetu. 

Poinformowała: „Wniosek z lipca. Projekt budżetu do 15 listopada został złożony pod opinię  

i do Państwa, do Rady. Więc poszczególne czynności są uregulowane tą uchwałą. Także taki 

wniosek nie może zostać procedowany”. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Antoni Kapeja 

Powiedział: „Podtrzymuję moje stanowisko”.  

 

Radny Rady Miejskiej w Łobżenicy Ryszard Biniak 

Poinformował, że podczas prac komisji zadał pytanie, dlaczego ścieżka nie jest wprowadzona 

do Wieloletniej Prognozy Finansowej. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Antoni Kapeja 

Wobec braku innych uwag poddał pod głosowanie przyjęcie autopoprawki do projektu 

uchwały budżetowej Gminy Łobżenica na 2020 rok. 

 

Rada Miejska w Łobżenicy w głosowaniu jawnym 15 głosami „za”, głosów 

„wstrzymujących się” oraz głosów „przeciw” nie stwierdzono, przyjęła autopoprawkę. 

  

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Antoni Kapeja 

Poddał pod głosowanie podjęcie uchwały w sprawie uchwały budżetowej Gminy Łobżenica 

na 2020 rok wraz z autopoprawką.  

 

Rada Miejska w Łobżenicy w głosowaniu jawnym 15 głosami „za”, głosów 

„wstrzymujących się” oraz głosów „przeciw” nie stwierdzono, podjęła Uchwałę  

Nr XIV/117/19 w sprawie uchwały budżetowej Gminy Łobżenica na 2020 rok - wraz  

z autopoprawką.  

Uchwała stanowi załącznik nr 18 do protokołu.  

 

Następnie Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy ogłosił dziesięciominutową przerwę 

w obradach. 

 

Po przerwie w obradach. 



 24 

Ad. 11  

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Antoni Kapeja 

Zapytał, czy ktoś chciałby zabrać głos w kwestii projektu uchwały w sprawie uchwalenia 

Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych na rok 2020.  

 

Przewodniczący Komisji Oświaty i Polityki Społecznej Rady Miejskiej w Łobżenicy 

Mariusz Wiśniewski 

Poinformował, że Komisja Oświaty rekomendując program zwróciła uwagę na dwa aspekty: 

- zwiększenie efektywności profilaktyki w związku z problemem alkoholowym i narkomanią, 

- zwiększenie sankcyjności w związku z nadużywaniem alkoholu w miejscach prawnie  

niedozwolonych. 

Dodał, że komisja rekomenduje przyjęcie programu. 

 

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w Łobżenicy Aleksander Tadych 

Zwrócił uwagę na zbyt małe środki na walkę z narkomanią. Zdaniem radnego należy  

w przyszłości zabezpieczać większe kwoty na ten cel. 

 

Radny Rady Miejskiej w Łobżenicy Ryszard Biniak 

Zapytał, jak jest zdiagnozowana sprawa związana z osobami nadużywającymi alkohol oraz 

osobami używającymi środków odurzających. Dodał: „Interesuje mnie jeszcze również 

sprawa, jak wygląda zabezpieczenie osób tych nadużywających, tych bezdomnych. Ile jest 

takich osób bezdomnych i jak jest zabezpieczone dla nich miejsce nocowania, żywienia ?” 

 

Przewodniczący Komisji Oświaty i Polityki Społecznej Rady Miejskiej w Łobżenicy 

Mariusz Wiśniewski 

Poinformował, że w programie jest przedstawiona statystyka. Oznajmił, że w obradach 

Komisji Oświaty uczestniczyła Pani Iwona Matejczyk-Obremska i „tą statystykę nam całą 

przedstawiała”. 

 

Radny Rady Miejskiej w Łobżenicy Ryszard Biniak 

Powiedział: „Jeżeli chodzi o narkomanię, jest to bardzo zawężone i tak samo sprawy 

przeciwalkoholowe, też jest zawężony problem. Jest ogólnie, ale nie ma tak dokładnie 

napisane”. 
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Przewodniczący Komisji Oświaty i Polityki Społecznej Rady Miejskiej w Łobżenicy 

Mariusz Wiśniewski 

Zwrócił uwagę na to, że po raz pierwszy mamy dwa programy: rozwiązywania problemów 

alkoholowych oraz przeciwdziałania narkomanii. 

 

Burmistrz Łobżenicy Piotr Łosoś 

Stwierdził, że trudno byłoby dokonać dokładnej diagnozy problemu narkomanii. Oznajmił, że 

łobżenicka policja ma bardzo duże sukcesy „jeżeli chodzi o wyławianie, i to się działo  

w ostatnim okresie, osób, które dystrybuują tutaj narkotyki”. Powiedział, że „skala 

korzystania z narkotyków, środków odurzających pewnie jest porównywalna jak wszędzie, 

nie jest to jakieś tutaj epicentrum”. 

Pan Burmistrz kontynuował, że należy przeznaczać więcej środków, zwłaszcza na 

profilaktykę, plus działania prewencyjnie. Dodał: „Nie mamy sygnałów ze szkół, bo tam jest 

ten kontakt z młodzieżą, żeby to był taki problem, który już urasta rzeczywiście do 

niepokojącego, natomiast istnieje”.  

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Antoni Kapeja 

Wobec braku innych uwag zamknął dyskusję. Następnie poddał pod głosowanie podjęcie 

uchwały w sprawie uchwalenia Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania 

Problemów Alkoholowych na rok 2020. 

 

Rada Miejska w Łobżenicy w głosowaniu jawnym 15 głosami „za”, głosów 

„wstrzymujących się” oraz głosów „przeciw” nie stwierdzono, podjęła Uchwałę  

Nr XIV/118/19 w sprawie uchwalenia Gminnego Programu Profilaktyki  

i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych na rok 2020, która stanowi załącznik nr 19 

do protokołu. 

 

Ad. 12 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Antoni Kapeja 

Otworzył dyskusję w kwestii projektu uchwały w sprawie uchwalenia Gminnego Programu 

Przeciwdziałania Narkomanii na rok 2020.  
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Przewodniczący Komisji Oświaty i Polityki Społecznej Rady Miejskiej w Łobżenicy 

Mariusz Wiśniewski 

Oznajmił, że po raz pierwszy mamy osobny program poświęcony przeciwdziałaniu 

narkomanii. Powiedział, że za rok będzie można ocenić, czy program ten spełnia nasze 

wymogi i oczekiwania. Dodał, że Komisja Oświaty rekomenduje przyjęcie programu. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Antoni Kapeja 

Wobec braku innych uwag zamknął dyskusję. Następnie poddał pod głosowanie podjęcie 

uchwały w sprawie uchwalenia Gminnego Programu Przeciwdziałania Narkomanii na rok 

2020. 

 

Rada Miejska w Łobżenicy w głosowaniu jawnym 15 głosami „za”, głosów 

„wstrzymujących się” oraz głosów „przeciw” nie stwierdzono, podjęła Uchwałę  

Nr XIV/119/19 w sprawie uchwalenia Gminnego Programu Przeciwdziałania 

Narkomanii na rok 2020, która stanowi załącznik nr 20 do protokołu. 

 

Ad. 13 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Antoni Kapeja 

Poinformował, że projekt uchwały w sprawie oświadczenia Rady Miejskiej w Łobżenicy 

dotyczącego budów ferm tuczu przemysłowego zwierząt na terenie Gminy Łobżenica był 

omawiany na poszczególnych komisjach. Oznajmił, że temat ten był przedyskutowany przy 

wielu okazjach. Zapytał, czy ktoś z radnych chciałby zabrać głos. 

Wobec braku uwag Pan Przewodniczący poddał pod głosowanie podjęcie ww. uchwały. 

 

Rada Miejska w Łobżenicy w głosowaniu jawnym 14 głosami „za”, 1 głosem 

„wstrzymującym się”, głosów „przeciw” nie stwierdzono, podjęła Uchwałę  

Nr XIV/120/19 w sprawie oświadczenia Rady Miejskiej w Łobżenicy dotyczącego budów 

ferm tuczu przemysłowego zwierząt na terenie Gminy Łobżenica, która stanowi 

załącznik nr 21 do protokołu. 
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Ad. 14 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Antoni Kapeja 

Poinformował, że Komisja Skarg, Wniosków i Petycji wypracowała stanowisko w sprawie 

petycji, która wpłynęła do Rady. Poprosił o zabranie głosu Pana Przewodniczącego Andrzeja 

Dziamarę. 

 

Przewodniczący Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Rady Miejskiej w Łobżenicy 

Andrzej Dziamara 

Oznajmił, że komisja na posiedzeniu w dniu 16 grudnia 2019 r. przeanalizowała petycję Pani 

Renaty Sutor z dnia 18 listopada 2019 r. dotyczącą zmiany przepisów prawa miejscowego. 

Powiedział, że po przeprowadzonej dyskusji Komisja Skarg, Wniosków i Petycji podjęła 

Uchwałę Nr 2/19 w sprawie rozpatrzenia petycji. 

Poinformował, że komisja rozpatrzyła negatywnie petycję Pani Renaty Sutor z dnia 18 

listopada 2019 r. w zakresie pkt 1, dotyczącego postulatu o zmianę przepisów prawa 

miejscowego, aby miejsca publiczne służące jako parkingi przed wszystkimi kościołami, 

cmentarzami oraz szpitalami były nieodpłatne. W pozostałym zakresie komisja uznała, że 

Rada Miejska w Łobżenicy jest podmiotem niewłaściwym do rozpatrzenia petycji Pani 

Renaty Sutor. Komisja stwierdziła, że organem właściwym do rozpatrzenia pozostałych 

postulatów petycji jest Rada Ministrów. 

Następnie Pan Przewodniczący Andrzej Dziamara oznajmił, że na posiedzeniu w dniu 19 

grudnia 2019 r. Komisja Skarg, Wniosków i Petycji przeanalizowała: 

- projekt uchwały Rady Miejskiej w Łobżenicy w sprawie rozpatrzenia petycji, 

- projekt uchwały Rady Miejskiej w Łobżenicy w sprawie przekazania petycji. 

Powiedział, że obydwa dokumenty zostały pozytywnie zaopiniowane. 

 

Protokół Nr 2/19 Komisji Skarg, Wniosków i Petycji wraz z podjętą uchwałą stanowią 

załączniki nr 22 i 23 do protokołu. 

  

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Antoni Kapeja 

Otworzył dyskusję. 
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Zastępca Burmistrza Łobżenicy Józef Lewandowski 

Poinformował, że pod obrady Rady zostały wniesione dwa projekty uchwał: pierwszy  

o odrzucenie petycji w części dotyczącej prawa miejscowego oraz drugi o przekazaniu 

według właściwości do Rady Ministrów. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Antoni Kapeja 

Wobec braku uwag zamknął dyskusję i poddał pod głosowanie podjęcie uchwały w sprawie 

rozpatrzenia petycji. 

  

Rada Miejska w Łobżenicy w głosowaniu jawnym 15 głosami „za”, głosów 

„wstrzymujących się” oraz głosów „przeciw” nie stwierdzono, podjęła Uchwałę  

Nr XIV/121/19 w sprawie rozpatrzenia petycji, która stanowi załącznik nr 24 do 

protokołu. 

 

Ad. 15  

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Antoni Kapeja 

Zapytał, czy ktoś z radnych chciałby zabrać głos w tym punkcie obrad. 

Wobec braku uwag poddał pod głosowanie podjecie uchwały w sprawie przekazania petycji. 

 

Rada Miejska w Łobżenicy w głosowaniu jawnym 15 głosami „za”, głosów 

„wstrzymujących się” oraz głosów „przeciw” nie stwierdzono, podjęła Uchwałę  

Nr XIV/122/19 w sprawie przekazania petycji, która stanowi załącznik nr 25 do 

protokołu. 

 

Ad. 16 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Antoni Kapeja 

Oznajmił, że radni otrzymali projekt uchwały w sprawie zatwierdzenia planu pracy Rady 

Miejskiej w Łobżenicy na 2020 rok. Otworzył dyskusję w tym temacie. 

Wobec braku uwag zarządził głosowanie nad projektem ww. uchwały. 
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Rada Miejska w Łobżenicy w głosowaniu jawnym 15 głosami „za”, głosów 

„wstrzymujących się” oraz głosów „przeciw” nie stwierdzono, podjęła Uchwałę  

Nr XIV/123/19 w sprawie zatwierdzenia planu pracy Rady Miejskiej w Łobżenicy na 

2020 rok, która stanowi załącznik nr 26 do protokołu. 

 

Ad. 17  

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Antoni Kapeja 

Poprosił o zabranie głosu Przewodniczącego Komisji Rewizyjnej Pana Aleksandra Tadycha. 

 

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w Łobżenicy Aleksander Tadych 

Odczytał protokół Komisji Rewizyjnej z kontroli w Centrum Administracyjno-Finansowym 

w Łobżenicy pod względem wydatkowania środków (załącznik nr 27 do protokołu). 

Komisja Rewizyjna przeanalizowała informację na temat funkcjonowania i realizacji zadań 

przez Centrum Administracyjno-Finansowe w Łobżenicy, wraz z zestawieniem wykonanych 

wydatków za 2018 rok. 

Komisja nie wypracowała wniosków. 

 

O godzinie 16:15 salę obrad opuścił Przewodniczący Komisji Oświaty i Polityki Społecznej 

Rady Miejskiej w Łobżenicy Mariusz Wiśniewski, zmniejszając liczbę radnych do 14 osób. 

 

Radny Rady Miejskiej w Łobżenicy Ryszard Biniak 

Zapytał, co było przyczyną tak niskiego wykonania (61,04 % planu) w dziale 853. 

 

Skarbnik Gminy Łobżenica Danuta Dubicka 

Poinformowała: „W dziale 853 mamy dwa projekty unijne, w tym jest również Gmina 

Łobżenica stawia na edukację”.  

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Antoni Kapeja 

Wobec braku innych uwag poddał pod głosowanie przyjęcie protokołu Komisji Rewizyjnej. 
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Rada Miejska w Łobżenicy w głosowaniu jawnym 14 głosami „za”, głosów 

„wstrzymujących się” oraz głosów „przeciw” nie stwierdzono, przyjęła protokół Komisji 

Rewizyjnej. 

 

Imienny wykaz głosowań radnych stanowi załącznik nr 28 do protokołu. 

 

Ad. 18  

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Antoni Kapeja 

Poinformował, że w okresie międzysesyjnym nie wpłynęły interpelacje radnych. 

Wobec braku uwag przeszedł do realizacji następnego punktu w porządku obrad. 

 

Ad. 19 

 

Burmistrz Łobżenicy Piotr Łosoś 

Podziękował radnym za uchwalenie budżetu. Oświadczył: „Rzeczywiście dużo 

odpowiedzialności i z Państwa strony i z naszej strony, choć oczywiście tak jak Pan 

Przewodniczący Edward Starszak powiedział, jest to budżet kompromisu”. Stwierdził, że 

budżet jest bardzo ambitny i prorozwojowy. Poinformował, że ponad 9 mln zł zaplanowano 

na inwestycje, w tym 3 mln zł na zadania drogowe. Oznajmił: „Powinniśmy się z tego 

cieszyć, ale również czujemy ten ciężar odpowiedzialności”. 

Następnie Pan Burmistrz powiedział: „Bardzo nam zależy na tym, żeby środki finansowe były 

racjonalnie wykorzystane. Przyglądamy się temu wszystkiemu. Prowadzimy analitykę. 

Wszystkim oczywiście zajmuje się nasza Pani Skarbnik. Racjonalizujemy wydatki. Dbamy  

o dochody”. Burmistrz Łobżenicy zadeklarował, że dołoży wszelkich starań, aby budżet 

został dobrze zrealizowany, „żeby otworzyć możliwości na te wszystkie zadania, o których 

Państwo mówicie”.  

Stwierdził, że rezygnacja z kilku inwestycji to odpowiedzialna decyzja. Dodał, że 

zmniejszenie deficytu budżetowego było uzasadnione. 

 

Radna Rady Powiatu w Pile Zdzisława Bosak-Kawa 

Poinformowała, że został uchwalony budżet Powiatu Pilskiego na 2020 rok: wydatki na 

poziomie 200 mln zł, dochody w wysokości 189 mln zł. Deficyt to kwota 11 mln zł. 

Oznajmiła, że Wieloletnia Prognoza Finansowa Powiatu obejmuje okres do 2040 r. 
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Powiedziała, że przedwczoraj Rada Miejska w Pile podjęła decyzję o zamknięciu izby 

wytrzeźwień. Poinformowała, że będzie ona działała tylko do końca marca. 

Radna Zdzisława Bosak-Kawa oświadczyła, że szpital w Wyrzysku nie jest zamykany. 

Oznajmiła: „Chirurgia będzie zamknięta z końcem roku i tu jak byliśmy miesiąc temu  

z Panem Przewodniczącym, nie wiedzieliśmy jeszcze o tym, bo decyzja była zarządu spółki 

taka, aby chirurgię ograniczyć do godzin dziennych, ale niestety Narodowy Fundusz się na to 

nie zgodził. Była jeszcze propozycja chirurgii jednego dnia. Na to również się Narodowy 

Fundusz nie zgodził. W związku z tym rzeczywiście oddział ten zostaje zlikwidowany”. 

Następnie radna Zdzisława Bosak-Kawa poinformowała, że od października w szpitalu  

w Wyrzysku uruchomiono zakład opieki leczniczej i oddział ten będzie rozbudowywany - jest 

na to przyzwolenie Narodowego Funduszu. Powiedziała, że będzie się rozwijała rehabilitacja 

neurologiczna. Oznajmiła, że jest to szansa dla szpitala w Wyrzysku, ponieważ tych dwóch 

oddziałów nie zapewnia placówka w Pile.  

Kontynuowała: „Jeżeli też się mówi o cesji, że ten szpital ma być połączony ze szpitalem  

w Pile, nie jest to na chwilę obecną możliwe, bo to jest spółka, no niestety zadłużona, ale jest 

to spółka publiczna. W związku z tym te długi trzeba pospłacać”. 

Radna Zdzisława Bosak-Kawa złożyła życzenia świąteczne. Podziękowała również za 

życzliwe słowa pod adresem Towarzystwa Miłośników Łobżenicy. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Antoni Kapeja 

Stwierdził, że szpital w Wyrzysku jest potrzebny. Dalsze funkcjonowanie tej placówki 

medycznej jest ważną sprawą dla mieszkańców gminy Łobżenica. 

Zwrócił uwagę na problem szkód łowieckich. Powiedział: „Myślę Panie Burmistrzu, że 

skupimy się zaraz po świętach. Pomyślimy. Jakąś drogę wybierzemy, może z Komisją 

Komunalną, żeby ten temat znów ponowić. A być może wystarczy porozmawiać z Panem 

Góreckim, bo nie ma odstrzałów, nie ma polowań”. Stwierdził, że ważną kwestią są plany 

łowieckie.  

Podkreślił, że zwierzyna leśna niszczy płody rolne, podchodzi pod zabudowania. Dodał, że 

nie możemy być na to obojętni. 

 

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w Łobżenicy Aleksander Tadych 

Oznajmił, że największe szkody wyrządzają daniele, jelenie i sarny. Poinformował  

o przypadku, kiedy na hektarze łąki znajdowało się około 130 zwierząt. Zaproponował, aby 

wystosować pismo w sprawie szkód łowieckich do wielu instytucji, np. Wojewody, 
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Marszałka Województwa. Powiedział: „Nie możemy z tym zostać na spokojnie, bo straty są 

niewspółmierne”. Zwrócił uwagę na to, że dużej części rolników nie stać na ogrodzenie 

swoich gruntów.  

Wsparł Przewodniczącego Rady. Stwierdził, że „plany odłowów to są z kapelusza pisane”.  

 

Radna Rady Miejskiej w Łobżenicy Regina Kowalewska 

Oznajmiła: „Myślę, że w tym temacie to trzeba się udać wyżej, żeby było dofinansowanie kół 

łowieckich”, myśliwych. Poinformowała, że ma w rodzinie myśliwego. Dodała: „Wiem, ile to 

kosztuje. Jego czas. Pieniądze, które musi zainwestować w broń, we wszystko. Jak odstrzeli 

no to musi to zawieźć do koła. On wszystko sam musi zapłacić. Nikt mu tego nie 

dofinansowuje”. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Antoni Kapeja 

Powiedział: „Przerabialiśmy ten temat bardzo szczegółowo. On jest umocowany aż pod 

Warszawę. To jest koło. To jest OHZ. Tu nie potrzeba dofinansowywać poszczególnych, 

jednego czy dwóch myśliwych”. Kontynuował: „Koło łowieckie, które jest umocowane, jeśli 

ono będzie chciało dbać o rolnika, to zrobi wszystko”.  

Poruszył kwestię polowań z udziałem zagranicznych myśliwych. Stwierdził: „Przecież taki 

zagraniczny strzelający nie przyjedzie, gdzie nie ma, jest pustka. On chce za pięć minut 

ustrzelić, zabrać to co najlepsze i jechać”. 

Następnie Przewodniczący Rady Miejskiej powiedział: „Jeśli ja bym wypuścił moje stado 

krów, pięćdziesiąt sztuk, sto, do lasu. Złamią drzewka to nie starczyłoby mi tych krów na 

kary. (…) Jeśli mi ktoś niszczy, to mi ktoś proponuje, że ja mam sobie ogrodzić. No coś tu nie 

gra”. Dodał: „W imię czego, ja mając tyle obowiązków w gospodarstwie, mówię w imieniu 

rolnika, mam jeszcze grodzić moje pole własne”. 

 

Radny Rady Miejskiej w Łobżenicy Ryszard Biniak 

Oświadczył: „Ja bym tutaj poparł to co powiedział Pan Przewodniczący. Bo dlaczego rolnik 

ma grodzić ? Z jakiej to racji ? Tym bardziej, że jeżeli weźmiemy pod uwagę np. OHZ, który 

nas najbardziej interesuje, obwody 28, 22. Dlaczego rolnik ma ponosić koszty ? Z jakiej  

racji, skoro OHZ to jest normalna jednostka, która prowadzi działalność gospodarczą”. 

Stwierdził: „Druga sprawa. Jak możemy temu przeciwdziałać, skoro głównym zadaniem na 

wytępienie zwierzyny w mniemaniu, jak się słyszy tych panów z OHZ-u, to jest nie 
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zmniejszenie ilości stada, tylko przeliczanie go”. Poinformował również, że w każdej chwili 

na naszym terenie może pojawić się ASF. 

 

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w Łobżenicy Aleksander Tadych 

Powiedział, że jest przeciwny organizowaniu debat w sprawie szkód łowieckich. Dodał, że 

lepszym rozwiązaniem jest kierowanie pism. 

 

Radna Rady Powiatu w Pile Zdzisława Bosak-Kawa 

Powróciła do tematu szpitala w Wyrzysku. Zadeklarowała: „Na pewno będziemy  

z Przewodniczącym pilnować, żeby ten szpital dalej istniał”. Oznajmiła: „Jeszcze tylko do tej 

chirurgii wrócę i powiem tak. Był milion. Jest milion dwieście straty z chirurgii w tym roku. 

(…) Ten blok operacyjny generował straty po milionie rocznie”.  

Radna Zdzisława Bosak-Kawa stwierdziła, że jeżeli w szpitalu w Wyrzysku utrzymałby się 

oddział ginekologiczno-położniczy, to „położnictwo by ten blok utrzymało i to nawet  

z plusem, ale niestety” został on w przeszłości zlikwidowany.  

Poinformowała również, że w perspektywie kilku lat Powiat „dodał ponad pięć milionów do 

tej spółki”.  

 

Radny Rady Miejskiej w Łobżenicy Czesław Malak 

Zapytał, czy „mówi się coś w Powiecie” o przywróceniu kursowania autobusów na trasie 

Więcbork-Łobżenica. 

 

Radna Rady Powiatu w Pile Zdzisława Bosak-Kawa 

Oznajmiła: „Tutaj nie mogę odpowiedzieć, bo Więcbork-Łobżenica, (…) wychodzimy do 

drugiego województwa”. Dodała, że Powiat „generalnie nie ma wpływu na PKS, żeby 

uruchomili następną linię”. 

 

Radny Rady Miejskiej w Łobżenicy Czesław Malak 

Poinformował, że do Więcborka nie kursuje żaden autobus. 

 

Radna Rady Powiatu w Pile Zdzisława Bosak-Kawa 

Powiedziała, że sprawa ta nie leży w gestii Rady Powiatu, ale może zainteresować się nią jako 

radna. 
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Radny Rady Miejskiej w Łobżenicy Czesław Malak 

Oznajmił, że trasę Łobżenica-Więcbork obsługiwał w przeszłości PKS Piła. 

 

Radny Rady Miejskiej w Łobżenicy Krzysztof Matejek 

Powiedział: „Ludzie mają problem autobusem jechać. (…) Przystanek z jednej strony, a nie 

ma oznakowania z drugiej i kierowcy nie chcą zabierać ludzi, ponieważ mogą podlegać 

karze”. 

 

Radna Rady Powiatu w Pile Zdzisława Bosak-Kawa 

Poinformowała, że Rada Powiatu określa uchwałą lokalizację przystanków. Oznajmiła, że 

wniosek do Powiatu w tej sprawie składa Gmina. Dodała: „Gmina wskazuje lokalizację, która 

jest potrzebna, a Rada Powiatu uchwałą podejmuje decyzję w tym względzie”. 

 

Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Marek Czerczak 

Powiedział: „Mieszkańcy wsiadający w Dębnie do PKS-u mają bilety z Dziunina, bo  

w Dziuninie jest przystanek, a w Dębnie nie ma”. Poinformował: „Nie ma słupka i kierowca 

mówi, że nawet nie ma możliwości sprzedania biletu”. 

 

Radny Rady Miejskiej w Łobżenicy Edmund Szcześniak 

Oznajmił: „Tak samo jest w Liszkowie. Albo do Fanianowa albo do Marynki”. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Antoni Kapeja 

Złożył życzenia świąteczne. 

 

Burmistrz Łobżenicy Piotr Łosoś 

Podziękował radnym i sołtysom za współpracę w 2019 r. Powiedział: „To jest efekt (…) 

naszej wzajemnej życzliwości, że wy doceniacie nas. My doceniamy was. Widzicie, że 

pracujemy, że się staramy, że chcemy”. Kontynuował: „Niczego nie zamiatamy pod dywan. 

Mówimy jak jest. Na pewno wiele jest jeszcze do zrobienia i deklaruję, już to powiedziałem 

wcześniej, że nadal będziemy pracowali nad bardzo przejrzystymi mechanizmami 

funkcjonowania tej Gminy i myślę, że jeżeli tak dalej pójdzie, a tego życzę i Państwu i sobie, 

to zostawimy coś dobrego po sobie”.  
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Pan Burmistrz oznajmił: „Oczywiście szanuję ambicje każdego”. Wyraził zadowolenie  

z powodu pozyskania środków zewnętrznych na rozbudowę oczyszczalni ścieków  

w Liszkowie. 

Burmistrz Łobżenicy złożył również życzenia świąteczne. 

 

Ad. 20 

 

W związku z wyczerpaniem porządku obrad Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy 

Antoni Kapeja o godzinie 16:47 zakończył obrady XIV sesji Rady Miejskiej. 

 

Protokołował:         Przewodniczył: 

(-) Łukasz Sobieszczyk       (- ) Antoni Kapeja 

 

 

 

* Anonimizacja danych osobowych na podstawie art. 5 ust. 1 i 2 ustawy z dnia 6 września  

2001 r. o dostępie do informacji publicznej (Dz. U. z 2019 r. poz. 1429) oraz art. 24 ust. 1 

rozporządzenia Parlamentu Europejskiego i Rady (UE) 2016/679 z dnia 27 kwietnia 2016 r.  

w sprawie ochrony osób fizycznych w związku z przetwarzaniem danych osobowych  

i w sprawie swobodnego przepływu takich danych oraz uchylenia dyrektywy 95/46/WE 

(ogólne rozporządzenie o ochronie danych) - Dziennik Urzędowy Unii Europejskiej  

- 4.5.2016 L 119/1. 

 

 


